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Příprava k pobytu: 
 

Vízum: 

Na Taiwan není zapotřebí zařizování víza, pokud pobyt nepřesáhne 90 dní, což tento studijní 

pobyt splňoval. Jedinou formalitou, kterou bylo potřeba řešit, bylo vyplnění formuláře před 

vstupem do země, který obdržíte v letadle a necháte si potvrdit na letišti.  

Očkování: 

Očkování pro cestu na Taiwan není povinné, nicméně mezi doporučená očkování patří 

očkování proti břišnímu tyfu, oběma typům žloutenek, meningokoku a vzteklině. Já se 

nechala naočkovat proti všem výše zmíněným typům nemocí ve Středisku cestovní medicíny 

ve Staré nemocnici v Hradci Králové. Očkování je vhodné řešit co nejdříve, jelikož některé 

bývá podáváno ve více dávkách a je rozděleno do několika návštěv. Já byla na návštěvách 

třech, na poslední mi byl vystaven cestovní očkovací průkaz. Celkem mě očkování vyšlo na 

7000 Kč, z toho 2000 Kč proplatila pojišťovna (VZP). 

Letenky: 

Se zajištěním letenek nám pomáhal pan Ženíšek z cestovní kanceláře Action Travel, který byl 

ochotný vše přizpůsobit mým požadavkům. Před letní školou jsem ještě navštívila Thajsko a 

Vietnam a po letní škole Filipíny. Všechny letenky jsem měla zařízeny právě od pana Ženíška, 

a jelikož v nich byla spousta přestupů spojena s návštěvou více zemí, vyšly mě letenky na 

31 500 Kč. 

Cestovní pojištění: 

Pojištění jsem měla sjednané u své pojišťovny VZP v období od 17. 6. 2019 do 4. 8. 2019. 

Toto pojištění muselo splňovat určité limity a vyšlo mě na 2 300 Kč. 

 



Průběh letní školy: 

Doprava: 

Po příletu do Taipei jsme měli od školy zařízený svoz zdarma, který nás odvezl přímo do 

školy. Nedaleko univerzity se nachází vlaková zastávka, nicméně tu jsme využívali jen zřídka, 

jelikož jsme měli zapůjčeny skútry, které se staly naším hlavním dopravním prostředkem při 

cestování po Taiwanu. Půjčili jsme si ho v Tainanu, naproti vlakovému nádraží za 3000 NT na 

celý měsíc. 

Ubytování: 

V rámci letní školy jsme byli zdarma ubytování na kolejích, které byly součástí kampusu 

univerzity. Pokoje byly po 3 osobách a vybaveny byly pro každého skříní, palandovou postelí, 

stolem a židlí. Součástí pokoje byla také koupelna a klimatizace. Klimatizace i teplá voda byla 

k dispozici pouze ráno a večer. Na každém patře byla lednička, pračka i sušička.  

Strava: 

V době letních prázdnin je jídelna i obchod v rámci kampusu uzavřena, proto jsme se 

stravovali v místních stáncích a restauracích, které se nacházely v okolí univerzity. Snídaně 

jsme si buď koupili v obchodě, nebo v bistru nedaleko školy. Na obědy a večeře jsme chodili 

do místních restaurací, kde se cena jídla pohybuje cca od 50 do 100 Kč. 

Internet: 

V rámci kampusu je k dispozici Wi-Fi připojení, nicméně většina z nás si již na letišti zakoupila 

místní SIM kartu s neomezeným datovým balíčkem na měsíc, který nás vyšel cca na 700 Kč. 

Při cestování po Taiwanu bychom se bez dat neobešli zejména kvůli navigaci, hledání 

informací a spojení s okolím.  

Studium: 

Studium na této letní škole se zaměřovalo na dva předměty. Jeden se týkal kultury a business 

komunikace a druhý se soustředil na programování, roboty a drony. Výuka probíhala 

v anglickém jazyce, nicméně některé programy na počítači byly v čínštině. Učitelů jsme měli 

hned několik, všichni byli vstřícní a ochotni pomoci, avšak v některých případech byl menší 



problém s komunikací. V předmětu o kultuře a business jsme se dozvěděli něco nového o 

cizích státech, zejména pak o těch asijských a mohli porovnat odlišnosti. Zakončením tohoto 

předmětu byla prezentace vybrané země a její kultury. V druhém předmětu jsme 

programovali autíčko, aby jezdilo po dané dráze, poté jsme si sami smontovali a zprovoznili 

robota, kterého jsme si mohli odvést domů a v neposlední fázi jsme se učili to, jak fungují 

droni a měli jsme možnost s nimi létat a zadat jim určité úkoly. Hodnocení tohoto předmětu 

bylo za docházku a aktivní práci při hodině. Poté jsme v rozvrhu měli několik workshopů. 

Jednalo se většinou o vytváření náramků, klíčenek, notýsků, obrázků, atd.  

Škola probíhala od pondělí do pátku od 9:00 do 16:30, z toho byla od 12:00 do 13:30 pauza 

na oběd. 

V rámci školy byly zařazeny do programu i výlety. Mezi ty vydařené řadím Buddha museum, 

kde pro nás byla připravena ukázka tradiční přípravy čaje a typické čínské kaligrafie 

s možností jejího vyzkoušení. Dále například návštěva iRide centra, kde nás čekalo 5D kino 

s krátkým filmem, ve kterém byly zobrazeny ty nejkrásnější místa Taiwanu a poté i celého 

světa. 

Za jedinečnou zkušenost hodnotím hodinu vaření typických taiwanských specialit s místním 

šéfkuchařem, který nám při vaření pomáhal a vše komentoval. Dále bych ocenila ukázku 

místní kaligrafie v rámci výuky a ochutnávku tradičních pokrmů a vín. 

Finanční náklady: 

 

Celkový pobyt na Taiwanu mě vyšel zhruba na 16 000 Kč. V částce je zahrnuto jídlo, 

cestování, ubytování v místech mimo koleje a zapůjčení skútru. Za letenky jsem zaplatila 

31 500 Kč s tím, že zahrnovaly i přelety na jiné destinace. Pojištění vyšlo na 2 300 Kč, 

očkování 7 000 Kč. Celkové výdaje na Taiwanu byly tedy 56 800 Kč, z čehož část pokrylo 

stipendium od školy 25 000 Kč, zbytek byl hrazen z vlastních úspor. Další výdaje byly poté za 

návštěvu Thajska, Vietnamu a Filipín. 

 

 



Osobní hodnocení: 
 

Tato letní škola pro mě představovala první výjezd do zahraničí během studia na UHK a 

zároveň první cestu do Asie. Jsem vděčná za tuto možnost a za poznání této země. Zejména 

jsem si oblíbila místní přírodu, národní parky plné hor, vodopádů a útesů.  

Ocenila bych větší možnost cestování, například volné pátky ve škole, jelikož během dvou 

dnů se toho nedá příliš stihnout, což je podle mého názoru škoda, protože Taiwan má toho 

moc co nabídnout. Dále bych do budoucna doporučila zlepšení či poupravení některých 

programů v rámci výuky. Jisté programy byly pouze v čínštině a my jsme neměli tušení, co 

dané políčko znamená, takže pokud by byla možnost tohoto programu v angličtině, bylo by 

to pro nás jak zajímavější, tak i přínosnější. Také bych doporučila množství workshopů, kde 

se něco ručně vyrábělo a tvořilo, omezila pouze na jeden či dva dny a zbytek času věnovala 

studiu či již zmíněnému cestování. Zároveň bych poukázala na výlety a návštěvy firem 

v rámci letní školy, které neměli s naším oborem nic společného, například v továrně na cihly 

jsme místo zjištění, jak se cihly vyrábí, jsme z nich stavěli domečky, což si myslím, že není 

zcela předmětem našeho studia. Také místo exkurse do již dlouho zavřené továrny na cukr, 

nebo továrny na automaty, kde jsme se bohužel kvůli absenci schopného překládajícího nic 

nedozvěděli, by bylo přínosnější a zajímavější vzít nás do nějaké fungující firmy, abychom 

zjistili, jak se na Taiwanu podniká a jak místní firmy fungují.  

Letos byla letní škola na Taiwan vyhlášena celkem pozdě, zhruba 2 měsíce před odjezdem, a 

jelikož se chce většina studentů podívat i jinam, než pouze na Taiwan, bylo by vhodné vědět 

výsledky přijetí dříve. Jelikož jsme se to dozvěděli na poslední chvíli, byly menší komplikace 

s očkováním, ve Fakultní nemocnici již nebyl prostor nechat si naočkovat všechna 

doporučená očkování, také letenky vyšly o několik tisíc dráže a celkové zařizování bylo docela 

hektické, proto bych pro příště doporučila vyhlásit výsledek dříve, aby bylo dostatek prostoru 

pro zařizování všeho potřebného. 

Celkové dojmy z letní školy jsou ale pozitivní, jsem ráda, že jsem vycestovala a chtěla bych 

poděkovat naší škole za tuto možnost studovat právě na Taiwanu. I přes menší komplikace 

mohu tuto letní školu každému jedině doporučit, je to jedinečná možnost poznat cizí kulturu, 

přírodu a místní obyvatele. 


